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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nőtt meg az állami otthonokban élő gyermekek 
esetén az emberkereskedelem áldozatává válás veszélye?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019. szeptember 25-én egy szexuális szolgáltatást nyújtó nők közvetítésével foglalkozó családot 
fogtak el a rendőrök Magyarországon.

Sajnálatos módon ez nem az első és nem az egyetlen ilyen eset.

Az Donald Trump Kormányának külügyminisztériuma által jegyzett jelentése Magyarországot 
majdnem a legrosszabb kategóriába sorolja az emberkereskedelem területén (a jelentés az alábbi 
linken elérhető: https://www.state.gov/reports/2019-trafficking-in-persons-report/).

Egy szinten vagyunk Irakkal, Libériával és Szudánnal és a jelentés szerint jelentős veszélye van 
annak, hogy az emberkereskedelem területén nem következik majd be javulás a Kormány elégtelen 
lépései miatt, így a lehető legrosszabb kategóriába csúszunk le Irán, Venezuela és Szíria mellé.

A jelentés kiemeli, hogy a nyomozások, vádemelések és ítéletek száma nagymértékben visszaesett 
az előző évekhez képest. Az áldozatsegítés elégtelen, szórványos és szervezetlen. A 
gyermekáldozatoknak nem nyújtanak szakszerű segítséget. Itt ki kell emelni, hogy a jelentés a 
gyermekprostitúciót is az emberkereskedelem körébe sorolja és vizsgálja. E körben rávilágít, hogy 
54 gyermeket büntettek meg a magyar hatóságok 2018-ban azért, mert áldozatként részt vettek 
gyermekprostitúcióban, ezen 54 gyermek mindegyike lány volt, ráadásul az 54 gyermekből hetet 
börtönbe is zártak.

Negatívumként értékeli a jelentés továbbá azt is, hogy az állami gyermekotthonok, valamint az 
emberkereskedelem áldozatául esett gyerekek azonosítása körében nyújtott védelem és szolgáltatás 
nem megfelelő, ami azt eredményezi, hogy az állami gondozásban élő gyermekek esetén az 



áldozattá válás esélye kiemelkedően magas, ráadásul magas annak a lehetősége is, hogy az állami 
gondozásba való visszakerülésük esetén ismét áldozattá váljanak. A jelentés arra is felhívta a 
figyelmet, hogy a magyar kormány nem rendelkezik olyan adatbázissal, amelyben valós képet 
lehetne kapni az emberkereskedelem állapotáról.

A Magyarországi emberkereskedelem helyzetét jól példázza az is, mint ahogyan azt a jelentés írja, 
rokkant személyek is emberkereskedelem áldozatává váltak méghozzá úgy, hogy őket szexuális 
célzattal adták el külföldre.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Ön szerint eleget tesz Magyarország az emberkereskedelem ellen? 

2) Ön szerint elfogadható, hogy Magyarországon tömegével használnak ki gyermekeket szexuális 
célzattal?

3) Ön szerint elfogadható, hogy rokkantakat adnak el magyar emberkereskedők külföldre szexuális 
szolgáltatások nyújtására?

4) Milyen lépéseket tervez a kormány azért, hogy a Magyarországon jelentkező egyre súlyosabb 
emberkereskedelem ellen fellépjen?

5) Hogyan értékeli azt, hogy az elmúlt 20 évben (amióta az Egyesült Államok Kormánya méri) még
soha nem volt olyan súlyos és elterjedt az emberkereskedelem Magyarországon, mint az Orbán 
kormány alatt?

1


